
Referat bestyrelsesmøde - Hjortespring Naturplejeforening d. 16. september 
2024 

Deltagere:  Ejner, Thais, Tove, Kim, Grethe, Christian, Klaus (ref) 

Afbud: Pernille, Hans-Henrik, Finn, Marie 

Dagsorden: 
 
1. Godkendelse af referat 
2. Siden sidst 
3. Status på får og lam 
4. Status på kreaturer 
5. Evaluering af festuge 
6.. Hegn og folde 
7. Evt. 
 
Ad.1 
Referat fra seneste bestyrelsesmøde blev godkendt uden bemærkninger 
 
Ad. 2 
Andragende om driftstilskud er nu sendt fra forvaltning til politisk behandling 
 
Ad. 3 

 Et lam har været sygt med alvorlig øjeninfektion – men ellers ikke dårligt. Grethe og Kim har tilset 
på daglig basis – og været i kontakt med avler. Ingen konkret diagnose – og senest har det måske 
været lidt bedre – så afventer 

 Oversigt over gennemsnitlig slagtevægt 2022: 12.2. kg (helt uacceptabelt), 2023: 18.3 kg, 2024: 
estimat nu er 16 kg – så måske bliver resultat som i 2023 – hvilket må siges at være acceptabelt 

 Moderdyr er vaccinerede mod Blue Tongue. Lam kan ikke vaccineres (pris og tilbageholdelsestid) 
 Udfordring med den relativt dårlige økonomi ved lammeavl. Vi kan for 2025 overveje: 

o Prisdifferentiering 
o Færre dyr 

 
Ad. 4 

 Et af dyrene i Vestfolden er langsomt ifht. de andre. Men ikke noget i vejen med det. 
 Et af dyrene i Fugletårnsfolden holder sig også lidt længere væk – kan også være lidt frisk og skubbe 
 Grethe har set en opsat seddel om et Novoløb inde i Fugletårnsfolden. Christian piller ned og 

forsøger at kontakte rette vedkommende i Novo og fortælle at det er en dårlig ide at løbe rundt 
inde i folden 

 
Ad. 5. 
Det var fint at få vist profilen. Forskellige folk var forbi og besøge pavillon - men ikke i stort antal. 
Overordnet set var det indsatsen værd. 
 
Ad. 6 
Ejner gav orientering omkring strømkredse – også fremsendt som skriftlig beskrivelse til bestyrelsen. Ny 
strømforsyning til Vest- og Nordfold. Strømforsyning til HJN folde er nu helt adskilt fra strøm til 
Kildegårdens folde. Græsvagter skal opdateres om dette så de også kan slå fra ifm. deres runder. 
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7. 
 Arbejde med logo fortsat. Ikke muligt at tilføje kreaturer/lam uden at det blev meget gnidret. Så 

der holdes blot fast i orkide. Betaling til kunstner nævnt. 
 Lam hentes til slagtning d. 9/10 om aftenen – eller d. 10/10 om formiddagen – Kim og Tove vil 

formentlig være til stede. Kød afhentes hos Kødsnedkeren d. 16/10 og udleveres efterfølgende som 
sædvanlig. 

 Kreaturer hentes formentlig d. 27/10. Kød udleveres d. 9/11. 
 Indtil videre temmelig begrænset med bestillinger på kød. Thais vil annoncere. 

 

 


